
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 390 

 

На 10 август 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1.  Проект на решение относно определяне броя на мандатите 

за общински съветници при произвеждане на изборите за общински 

съветници и кметове на 29 октомври 2023 г. 

  Докладва: Цветанка Георгиева 

2. Проект на решение относно утвърждаване образци на 

изборни книжа за произвеждане на изборите на 29 октомври 2023 г. 

  Докладва: Цветанка Георгиева 

3. Проект на решение относно промяна в състава на ОИК – 

Якоруда, област Благоевград. 

  Докладва: Йорданка Ганчева 

4. Доклади по административни преписки. 

  Докладват: Камелия Нейкова, Емил Войнов,  

   Йорданка Ганчева, Ерхан Чаушев, Елка Стоянова, 

   Гергана Стоянова, Силвия Стойчева, Севинч  

   Солакова, Красимир Ципов 

5. Доклад относно искане за изплащане на възнаграждения на 

ОИК. 

  Докладват: Йорданка Ганчева, Цветанка 

   Георгиева 

 

ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Димитър Димитров, 

Емил Войнов, Севинч Солакова, Георги Баханов, Гергана Стоянова, 
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Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева. 

ОТСЪСТВАТ: Цветозар Томов, Росица Матева, Любомир 

Георгиев. 

 

Заседанието бе открито в 14,10 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Централната 

избирателна комисия. 

 

* * * 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги!  

Девет членове сме в залата – имаме кворум за заседание. 

Поради ползване на отпуск отсъстват колегите Матева, Томов и 

Георгиев. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Проект на решение относно определяне броя на мандатите 

за общински съветници при произвеждане на изборите на 29 

октомври 2023 г. с докладчик госпожа Георгиева. 

2. Проект на решение относно утвърждаване образци на 

изборни книжа с докладчици госпожа Стойчева и госпожа 

Георгиева. 

Може би тази точка ще остане след почивката, за да се 

прегледат. 

3. Проект на решение относно промяна в състава на ОИК – 

Якоруда, с докладчик госпожа Ганчева. 

4. Доклади по административни преписки с докладчици: 

господин Войнов, господин Димитров, госпожа Ганчева, господин 

Чаушев, госпожа Елка Стоянова, госпожа Гергана Стоянова, 

госпожа Стойчева, госпожа Солакова, аз също имам доклади. 

5. Доклад относно искане за изплащане на възнаграждения на 

ОИК с докладчици госпожа Ганчева и госпожа Георгиева. 

Имате ли предложения по дневния ред? 
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Господин Димитров, ще Ви включа в пета точка. 

Господин Ципов в четвърта и пета точка ще бъде включен. 

Други? Няма. 

Колеги, моля режим на гласуване на дневния ред. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

 

Колеги, ще започнем с трета точка от дневния ред: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ПРОМЯНА В 

СЪСТАВА НА ОИК – ЯКОРУДА, ОБЛАСТ БЛАГОЕВГРАД. 

Заповядайте, госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви пристигнали 

документи в оригинал с вх. № МИ-15-132/09.08.2023 г. от ОИК – 

Якоруда, в които се съдържат и препис-извлечение от смъртен акт 

на колега, член на ОИК. 

Предлагам ви проект на решение, с което да установим 

предсрочното прекратяване пълномощията на господин Сашо 

Иванов, като член на ОИК – Якоруда, област Благоевград, и макар 

че остава много кратък срок, предлагам да изпратим и писмо до 

упълномощените представители на съответната политическа сила за 

попълване на състава. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания 

по проекта на решение? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева); против – няма. 

Решението е № 1972-МИ/10.08.2023 г. 

Сега подлагам на гласуване писмото до съответната 

политическа сила. 
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Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева); против – няма. 

 

Преминаваме към точка четвърта: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Ще докладвам първо моите преписки, тъй като някои от тях 

са свързани със срок. 

С вх. № ЦИК 09-233-6/08.08.2023 г. е докладвано 

предложение от директора на дирекция „Администрация“ относно 

протокола с предписания за извършена проверка от Главна 

инспекция по труда. Докладвам ви го за запознаване, но самият 

протокол за извършена проверка, който съм докладвала в предходно 

заседание с вх. № ЦИК-00-233-5/04.08.2023 г., и след обсъждане в 

работна група, моля да се запознаете с проекта на отговор по 

изпълнение на предписанията с проектен номер 7373 в моя папка. 

Колеги, по проекта имате ли други предложения? 

Моля, режим на гласуване за изпращане на отговор в 

изпълнение на даденото предписание. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева и Цветанка Георгиева); против – няма. 

Следващият ми доклад е с вх. № ЦИК-09-233/-8.08.2023 г. 

Постъпила е докладна записка относно изтичане срок на изпитване 

на сключени трудови договори със служители от администрацията 

на ЦИК – единият договор е на госпожа         Г.                  Л., чийто 

срок на изпитване изтича на 23 август, и вторият е сключеният 

трудов договор с Елица Узунова, чиито срок на изпитване изтича на 

24 август. 
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Колеги, имате ли предложения във връзка с този доклад? 

Съгласно чл. 71 от Кодекса на труда трудовият договор се смята за 

окончателно сключен, ако не бъде прекратен до изтичане на срока за 

изпитване. Няма предложения. 

Продължавам със следващия ми доклад, който е във връзка с 

извършената финансова инспекция на Централната избирателна 

комисия. С вх. № ЦИК-04-34-6/28.07.2023 г. ми беше връчен 

докладът за резултатите от извършената финансова инспекция на 

ЦИК, който аз съм докладвала в заседание на 28 юли. Даден ни беше 

14-дневен срок от входиране на доклада в деловодството да 

представим писмено становище по него. Писменото становище е 

изготвено и представено на вниманието на Централната избирателна 

комисия с вх. № – моля да се коригира в протокола входящият 

номер, тъй като посочих друг – вх. № е ЦИК-04-34-8/10.08.2023 г. 

Моля да го погледнете. Съобразено е с обсъждането в работна група, 

което беше направено, относно изразяване на становище от 

Централната избирателна комисия по констатациите, направени в 

доклада от финансовия инспектор. 

Колеги, по проекта на становище имате ли предложения, 

изказвания? Няма. 

Моля да го гласуваме и да бъде изпратено на вниманието на 

Агенцията за държавна финансова инспекция. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

 

Продължаваме с доклад в точка едно: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ОПРЕДЕЛЯНЕ БРОЯ 

НА МАНДАТИТЕ ЗА ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИЦИ В ИЗБОРИТЕ 

НА 29 ОКТОМВРИ 2023 Г. 

Заповядайте, госпожо Георгиева. 
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ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви 

проект на решение относно определяне броя на мандатите за 

общински съветници при произвеждане на изборите за общински 

съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. 

В правните основания няма промени затова ви предлагам 

текста, който е в решението, като в т. 1 предлагам „11 септември“ да 

е „до 11 септември“ срокът, в който общинската избирателна 

комисия следва с решение да определи броя мандати за общинските 

съветници със съответната община. Броят на мандатите се определя 

в зависимост от броя на населението на общината към 4 август – 

това е датата на обнародване на указа на президента на Републиката 

за насрочване на изборите за общински съветници и за кметове, а 

разпределението на броя мандати е съгласно чл. 19 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация. 

В т. 4 „Общинската избирателна комисия следва да изпрати 

на общината копие от решението по т. 1 от настоящото решение“. 

Моля да погледнете текста и ако имате корекции и 

допълнения, ще ги отразя. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по проекта на решение. 

Имате ли изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 

няма. 

Решението е № 1973-МИ/10.08.2023 г. 

Колеги, продължаваме с доклади в точка четвърта: Доклади 

по административни преписки. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, постъпило е 

писмо от IT експертите с вх. № МИ-23-4-1/08.08.2023 г. С него ни 
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изпращат актуализирани технически спецификации относно 

обсъжданата обществена поръчка. Докладвам го за запознаване, тъй 

като обсъждането на обществената поръчка ще продължи. 

В тази връзка сме получили и още едно писмо от IT 

експертите с вх. № МИ-23-4-2/09.08.2023 г. относно изработен 

вариант на методика за оценка на позиция 1 и 2 от 

проектодокументацията за обществената поръчка. Докладвам го за 

запознаване и последващо обсъждане. 

Уважаеми колеги, във връзка с подготовката на машинното 

гласуване за предстоящите избори за общински съветници и за 

кметове на 29 октомври 2023 г. предлагам да изпратим писмо до 

„Информационно обслужване“ АД, с което да ги помолим за 

информация за броя на избирателните секции с машинно гласуване 

на изборите за народни представители на 2 април 2023 г. поотделено 

за всяка община. Проектът на писмо е в моя папка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

предложения, изказвания? Няма. 

Моля да гласуваме изпращането на писмото до 

„Информационно обслужване“ АД, като определим кратък срок с 

оглед необходимостта от тази информация. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

Следващ докладчик – господин Димитров. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря Ви, госпожо 

Председател. 

С вх. № ЦИК-07-56-6 сме получили няколко писма – 

индивидуализирани, с които освен до госпожа председателя, такива 

писма са изпратени и до госпожа          М. и още няколко имена – 

няма да изброявам всички. Това са индивидуални писма, с които се 

напомня, че ще има среща, на която ние сме взели решение, че няма 
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да присъстваме. Виждам, че те се опитват да убедят индивидуално 

да се включат, като този път са ни изпратили програмата, както и 

докладчиците по отделните точки в отделните дни – за сведение. 

Имаме и писмо с вх. № ЦИК-07-77 – покана, отново от 

Грузинската централна избирателна комисия за традиционна среща 

през месец октомври – 24-и, 25-и и 26-и, в Батуми, на която ще се 

обсъждат ИКТ-проблемите и как се справят органите по управление 

на изборите с тези проблеми. Има превод на писмото. До 

15 септември трябва да отговорим дали ще вземем участие в този 

симпозиум с двама представители. Покриват се дневните и 

разходите за три нощувки в съответните дни. Участниците трябва да 

покрият разходите по полетите. Батуми е много желана дестинация – 

докладвам го за сведение. До 15 септември е срокът да отговорим. 

Предлагам да изпратим отговор, че поради провеждането на 

избори на 29 октомври няма да можем да участваме в тази 

традиционна среща. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? Няма. 

Моля да гласуваме в този смисъл изпращане на отговор. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

Следващ докладчик – госпожа Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви сигнал за 

евентуален член на Общинска избирателна комисия, член на партия 

– така е наименуван сигналът до ЦИК, с вх. № МИ-22-

54/08.08.2023 г. 

Господин           К. от село Мътеница желае да подаде сигнал 

за господин П. от село Мътеница, като сочи какви производства са 

образувани срещу въпросния господин. Излага негов опит в 
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предходна местна избирателна комисия. Дава данни за сина му и се 

надява да не се допускат по никакъв начин в изборите криминално 

проявени индивиди. Докладвам го за сведение. 

Докладвам вх. № МИ-22-21-1/09.08.2023 г. Това е писмо, 

получено по електронната поща на Централната избирателна 

комисия, до уважаемото ръководство на Централната избирателна 

комисия от господин           М. Г.  , който сочи, че притеснително 

буди липсата на отговор след изтичане на едномесечния законен 

срок за възложена от нас проверка. Подозира тотална обърканост в 

администрирането на община Своге. 

Колеги, това е писмо, постъпило във връзка с предходен 

сигнал на господин           М.       Г., бил е на доклад на колегата 

Георгиев. Целият сигнал е в папка във вътрешната мрежа с вх. № 

МИ-22-21/04.07.2023 г. Сезирана е тогава Централната избирателна 

комисия. Писано е до РИК и до областния управител, че кметът на 

съответната община според сигналоподателя няма възможност да 

изпълнява своите правомощия.  

Още в първоначалния сигнал ние сме го препратили до 

Общинската избирателна комисия, но предвид, че още в 

първоначалния сигнал се съдържа становище на заместник-кмета на 

общината по изложените факти и твърдения, аз не предлагам 

предприемане на някакви действия по това писмо и предлагам да 

бъде за сведение, още повече че ние сме препратили до Общинската 

избирателна комисия с предходно наше писмо. Ако има някакви 

други предложения? 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли други 

предложения? Няма. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, връщам на доклад преписка 

с вх. № ЦИК-07-61-9/29.06.2023 г., вх. № ЦИК-07-61/26.06.2023 г. 

Припомням, че става въпрос за некоректна информация на 

страницата на Единния цифров портал Европейски избори - Your 

Europe (europa.eu), където беше установено, че се съдържа 

некоректна информация. 
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Изготвен е проект на писмо в папка с моите инициали. Моля 

да го гласуваме с оглед отстраняване на тази некоректна 

информация – по наше възлагане беше изготвен доклад, и в 

останалата част, където трябва да отговорим до 5 септември: какви 

мерки се планират в подкрепа на избирателната активност за 

предстоящите европейски избори с оглед това, че ще се обсъждат на 

следваща среща на Европейската мрежа, предлагам да не отговаряме 

с оглед това, че сега обсъждаме мерки за предстоящите местни 

избори. Този въпрос ще бъде предмет на обсъждане след това. 

Предлагам да гласуваме писмото. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

предложения, изказвания по писмото? Няма. 

Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Докладвам за сведение вх. № НС-

07-61/09.08.2023 г. Писмото е до кмета на Район „Оборище“, в  

което ние сме в копие. Препращат по териториална компетентност 

за връчване на АУАН – за сведение на ЦИК и за прилагане, където е 

необходимо на това писмо. 

Колеги, на мой доклад са въпроси, постъпили в Централната 

избирателна комисия, и са във връзка с предстоящите местни 

избори. Тъй като те са доста на брой, опитах се да обобщя 

въпросите. Докладвам ги като номера и всичките са във вътрешната 

мрежа. Ще си кажа моето мнение като докладчик как да 

процедираме с тези въпроси и отговори и евентуално, ако Комисията 

прецени, да направим работна почивка. 

Част от въпросите, а именно с вх. № МИ-22-56 е поставен 

въпрос, който касае списъка на избиратели, които ще подкрепят 

независимия кандидат за кмет. 
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С вх. № МИ-15-139/09.08.2023 г. са ни поставени въпроси, 

свързани с предстоящите местни избори, а именно относно 

кандидатите за общински съветници и вторият въпрос е свързан с 

гласуването на чужди граждани – граждани на страни – членки на 

Европейския съюз. 

По вх. № МИ-22-58/09.08.2023 г. са поставени въпроси 

относно какво следва да се направи, ако в дадено населено място 

няма регистриран кандидат за кмет, по отношение на одобрените 

изборни книжа, а именно Приложение № 56 – в колона пета следва 

ли да се вписва номера на личната карта. Считам, че книгата от тази 

гледна точка е ясна, както е поставил въпросът този, който го задава. 

По отношение на т. 1 считам, че Централната избирателна комисия 

не дължи към момента отговор. По т. 3: допустимо ли е да се 

кандидатира за общински съветник директор на център за 

предоставяне на услуга, отново е въпрос, който касае кандидатите. 

Според мен тези въпроси касаят предстоящи принципни 

решения на Централната избирателна комисия, в това число и 

Методически указания, предвид което аз не предлагам да отговаряме 

с конкретни отговори, а да ги вземем предвид при обсъждането на 

принципните решения за кандидатите за общински съветници и за 

регистрациите в ОИК. 

По отношение на въпроси с вх. № МИ-22-57/09.08.2023 г. и 

вх. № НС-22-439/09.08.2023 г. – може ли лице, заемащо длъжност 

държавен служител в общинската администрация (посочва се 

конкретно коя), да участва в състава на ОИК и по втория въпрос: 

има ли конфликт на интереси или друга законова пречка такова лице 

да бъде предложено за участие в състава на ОИК.  

Следващият въпрос е: може ли общински съветник от 

мандата 2019 – 2023 г. да е член на ОИК за мандата 2023 – 2027 г., 

който няма да е кандидат за новия мандат, и ако не, може ли същият 

да е член на ОИК в друга община. Това са въпроси, свързани с 

кандидати за членове на ОИК. Считам, че на тях следва да бъде 
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отговорено, но не конкретно на тези, които ни питат, а да бъдат в 

рубриката „Въпроси и отговори“. 

По отношение на въпроса, който се поставя с вх. № НС-22-

439, който току-що изчетох, смятам, че Централната избирателна 

комисия вече има отговори за предходни избори по въпрос № 21 от 

2019 г. Предлагам този въпрос отново да се публикува в рубриката 

„Въпроси и отговори“, така ще отговори и на следващи питания.   

По отношение на това дали лице, което е държавен служител, 

тоест на служебни правоотношения, може да бъде член на общинска 

избирателна комисия, моето мнение е, че може и ние подобно 

тълкуване сме давали вече като становище във въпрос № 1 от 2019 г. 

при произвеждане на местните избори. 

Предлагам да публикуваме в рубриката „Въпроси и 

отговори“ два въпроса: може ли лице на служебни правоотношения 

да бъде член на ОИК – отговорът е положителен, и следващият 

въпрос е № 21 от 2019 г. Това е моето становище като докладчик. 

Предлагам въпросите, които в моя доклад изразих мнение, че 

касаят бъдещи принципни решения на Централната избирателна 

комисия, да се слагат в една папка, за да може да съобразяваме при 

обсъждането на конкретното принципно решение да не остане нещо 

неизчистено при разискванията по конкретните принципни решения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по 

предложенията на колегата Ганчева за публикуване на двата въпроса 

и отговорите по тях? 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: В допълнение правилно колегата 

Стойчева ми обърна внимание, че на въпроса дали действащ 

общински съветник, който няма да е кандидат, може да бъде член на 

ОИК, това е до известна степен въпрос № 21 от 2019 г., но да 

допълним с едно изречение, че по същия аргумент от чл. 3, ал. 3 от 

Изборния кодекс може да бъде, в случай че подаде оставка, няма 

качество на общински съветник. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други 

предложения, изказвания има ли? 
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Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Следващ докладчик – заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, ще докладвам отговори 

по производства. Във вътрешната мрежа са отговорите. 

Вх. № НС-04-02-284/01.08.2023 г. от ОД на МВР – Велико 

Търново. Извършва се проверка по преписка. Искат ни справка 

относно състава на СИК в Република Малта, която да включва трите 

имена и ЕГН на всеки член на избирателната комисия. Има отговор. 

Въпросът е конкретен. 

Предлагам да изпратим съответното писмо с имената и ЕГН -

та на тези членове на секционни комисии в Малта.  

Такъв е въпросът, така отговаряме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: С вх. № НС-04-02-285/03.08.2023 г. от РУ 

на МВР – Гоце Делчев, се иска информация във връзка с извършвана 

проверка за членовете на секционна избирателна комисия в 

Испания, Памплона 1 на какво основание едно лице е включено в 

допълнителната страница в избирателния списък на съответна 

секция, кой служител на СИК е вписал данните, а също така се иска 

и дали е налице в оригинал заявление-декларация за гласуване. 

Отговаряме, като изпращаме имената и ЕГН-та на 

секционната избирателна комисия, посочваме основанията на закона 

– чл. 33, ал. 2, уточняваме, че Централната избирателна комисия не 
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разполага с информация за конкретните обстоятелства във връзка с 

дописването на това лице в допълнителния списък. Във връзка с 

искания оригинал на съответната декларация уточняваме, че те не са 

подавани и имаме обективна невъзможност да им ги дадем към 

настоящия момент. 

Предлагам да изпратим това писмо – даваме имената на СИК, 

казваме при какви условия лицето се дописва в избирателния 

списък, казваме, че не разполагаме с информация за конкретни 

обстоятелства по вписването и кой член на СИК го е вписал, а по 

отношение на декларацията, която се иска, казваме, че не сме я 

получили поради липса на архивни помещения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Вх. № НС-04-02-279/19.07.2023 г. от ОД 

на МВР – Търговище, за едно лице, което е гласувало в Република 

Турция, искат се декларациите, попълнени от лицето, списъци в 

оригинал, в които фигурират имената и подписите на лицето, 

имената и всички данни, с които разполагаме по отношение на 

членовете на секционната избирателна комисия и по какъв начин  

може разследващите да се снабдят с тях. 

Отговаряме, като даваме имената на членовете на 

секционната избирателна комисия с техните ЕГН-та. Уточняваме, че 

не разполагаме с други данни по отношение на тези лица, съответно 

уточняваме, че сме предоставили копие от този избирателен списък, 

и декларациите за тази секция, тъй като оригиналите не сме ги 

получили поради обективна невъзможност и липса на 

архивохранилище. 
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Предлагам да изпратим наличните данни по тази преписка до 

ОД на МВР – Търговище. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: В тази връзка докладвам, че на 8 август 

сме получили напомнително писмо от ОД на МВР – Търговище, 

именно за отговор по така поставените въпроси, на които ние вече 

отговорихме. Това е за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Елка Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Докладвам вх. № НС-09-236 – писмо от 

Окръжна прокуратура – Разград, Окръжен следствен отдел. 

Отправили са ни запитване, с което молят да им бъде предоставена 

от председателя на ЦИК информация по разследване по досъдебно 

производство № 30/2023 г. 

Предлагам проект на отговор с проектен номер 7372. Моля да 

погледнете и при липса на бележки или коментари да го подложим 

на гласуване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Изказвания по 

проекта на писмо имате ли? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Следващият ми доклад е по преписка с 

вх. № НС-09-227, което е писмо от Окръжна прокуратура – Варна, 

Окръжен следствен отдел, с което се изисква информация по 
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отношение на секция извън страната от изборите на 2 октомври 

2022 г. Проектният номер на проекта на отговор е 7378. 

Моля да го погледнете и ако нямате бележки, да го гласуваме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания по проекта с номер 7378? Няма. 

Моля да гласуваме. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Последният ми доклад е по преписка с 

вх. № НС-06-353 – писмо от секретаря на община Лесичово, която 

във връзка с постъпило при нея искане от орган на досъдебно 

производство по образувана в Районната прокуратура преписка е 

отправила запитване с искане за предоставяне на документи. 

Госпожа Попова пита има ли правомощия да им предостави 

тези документи. В този смисъл представям проект на отговор с 

проектен номер 7377. 

Моля да се запознаете с отговора и ако нямате бележки, да го 

гласуваме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Следващ докладчик – госпожа Гергана Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви постъпило 

писмо с вх. № МИ-15-63-1/08.08.2023 г. от ОИК – Сандански, с 

което писмо са ни приложили получено в ОИК съобщение от 

Административен съд – Благоевград, с указание в него в 7-дневен 

срок да бъде заплатена по сметката на Върховен административен 



17 

съд сума за държавна такса по подадена от Общинската избирателна 

комисия касационна жалба срещу посоченото в съобщението 

решение по адм. дело № 391/2023 г. на Административен съд – 

Благоевград. 

Приложено е съобщението, получено от съда, като в писмото 

си ОИК уточнява, че поради липсата на отделен бюджет ни 

изпращат съответното съобщение, за да бъде заплатена посочената 

държавна такса от Централната избирателна комисия – да бъде 

внесена по сметката на Върховния административен съд. 

Към така комплектуваната преписка е извършен и 

предварителен контрол от финансовия контрольор за 

законосъобразност преди извършване на разхода, който е с 

положително мнение за извършване на този разход в размер на 

70 лв. държавна такса по подадена касационна жалба. 

Предлагам да одобрим внасянето на тази сума по сметката на 

Върховен административен съд като държавна такса по подадената 

от ОИК – Сандански, касационна жалба по цитираното 

административно дело.  

Подготвено е в моя папка придружително писмо, с което 

казваме на колегите от ОИК, че изпращаме платежното нареждане, 

което те следва да представят в Административен съд – Благоевград. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания, 

или предложения – да одобрим плащането на таксата по съдебното 

дело и да изпратим писмото на вниманието на ОИК. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви постъпило 

писмо от Националната агенция по приходите с вх. № ЦИК-00-

257/09.08.2023 г., с което ни представят списък-справка за събраните 

суми от принудително събиране от териториални структури на НАП 
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– София, от която справка е видно от кои лица и в какъв размер суми 

са събрани принудително по издадени от Централната избирателна 

комисия и влезли в сила наказателни постановления. Докладвам ви 

го за сведение и същото ще бъде предоставено в счетоводството за 

обработка. 

Следващият ми доклад е по постъпила жалба с вх. № НС-20-

135 от „Дарик радио“, която е до Софийски районен съд чрез 

Централната избирателна комисия срещу наказателно 

постановление, издадено от Централната избирателна комисия. 

Докладвам за сведение – вх. № НС-20-135/09.08.2023 г. Ще бъде 

предадено за комплектуване на преписката и изпращане в Софийски 

районен съд от звено „Правна дейност“. 

Аналогично следващият ми доклад е също за постъпила 

жалба, този път от БТВ „Медия груп“, с вх. № НС-20-

134/08.08.2023 г. срещу издадено наказателно постановление от 

Централната избирателна комисия – жалба до Софийски районен 

съд чрез Централната избирателна комисия. Също ви докладвам за 

сведение и ще бъде предоставена в звено „Правна дейност“ да 

комплектува преписката и я изпрати в срок до Софийски районен 

съд. 

Следващият ми доклад е постановление за прекратяване на 

наказателно производство от Районна прокуратура – Шумен, с вх. № 

НС-09-237. От постановлението е видно, че при хода на 

производството е установено, че лице, за което ние сме изпратили 

информация за евентуално извършено престъпление – гласуване 

повече от един път, при извършване на съответната съдебна 

експертиза е установено, че единият от подписите в допълнителния 

списък за гласуване не е на посоченото лице, поради което 

прокурорът е постановил да се прекрати производството, като по 

отношение на производството за документно престъпление срещу 

неизвестен извършител, положил втория подпис, който е 

установено, че не е на гласоподавателя, се образува отделно 

производство.  
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Настоящото постановление за прекратяване на 

производството е водено за престъпление по чл. 168, ал. 2. 

Предлагам да гласуваме да не бъде обжалвано. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Следващият ми доклад е по 

преписка с вх. № НС-09-181, като е преразпределена, тъй като беше 

свързана с мой предходен доклад по друга преписка. Тази преписка 

касае предоставяне на Окръжна прокуратура – Благоевград, 

Окръжен следствен отдел допълнителна информация към вече 

подаден от нас отговор по запитване от разследващия орган. 

В моя папка от днешна дата има подпапка „Окръжна 

прокуратура – Благоевград“, с материалите по преписката и също 

така в нея е проект на отговор с проектен номер 7371 за 

допълнителен отговор с представена изискваната информация и 

копие от документи. 

Моля да погледнете текста на отговора и да гласуваме 

изпращането на това писмо. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по проекта. Няма. 

Моля да гласуваме. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Докладвам вх. № ПВР/НС-9-

103/03.08.2023 г. От Окръжна прокуратура – Пловдив, Окръжен 

следствен отдел сме получили писмо, които уточняват в това писмо, 
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че изискват допълнителна информация, която са изискали с 

предходно писмо, но не са получили отговор. По предходното писмо 

е указано на Окръжна прокуратура, че информацията може да бъде 

получена от община Пловдив относно избирателните списъци. В 

това си писмо Окръжен следствен отдел указва, че са получили тази 

информация от община Пловдив, като допълнение отново задават 

въпроси дали посоченото лице е имало право на глас в изборите за 

президент, колко пъти е упражнило избирателното си право в тези 

избори и каква е конкретната причина лицето да е включено в 

списъка на гласувалите в нарушение и да бъдат предоставени пълни 

данни за членовете на секционната избирателна комисия с 

посочения номер.  

Въпреки че с нашето писмо, с което е уведомена 

прокуратурата за гласуване в нарушение, са посочени 

обстоятелствата, поради които се уведомяват и на какво основание, в 

моя папка за яснота и с оглед максимално съдействие на 

разследващите органи предлагам да отговорим с писмо с проектен 

номер 7380 относно така поисканата информация, като за изисканата 

информация относно назначаването на секционната избирателна 

комисия посочваме къде се съхранява документацията с решенията 

на районните избирателни комисии, които са назначили пък 

секционните избирателни комисии – да се обърнат към областната 

администрация. 

Моля да погледнете текста на писмо с проектен номер 7380 и 

да гласуваме изпращането на писмото до Окръжен следствен отдел 

при Окръжна прокуратура – Пловдив. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания или предложения по проекта на писмо? Няма. 

Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 
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Красимир Ципов, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Последните ми доклади са свързани 

с въпроси, получени в Централната избирателна комисия, по повод 

предстоящите местни избори. Част от тях докладвам само за 

сведение и запознаване, а вх. № МИ-22-48-1 е писмо от гражданка, 

на която сме предоставили конкретен отговор и която изразява 

несъгласие с нашия отговор. 

По вх. № МИ-22-50 и вх. № 22-52 са много общо зададени 

въпросите, отговорите на които са налице в Изборния кодекс, в 

принципните решения на Централната избирателна комисия и в 

приетите от Централната избирателна комисия изборни книжа. 

Поради тази причина предлагам те да бъдат само за сведение 

и няма необходимост и взимането им предвид по-нататък при 

издаване на решенията, защото това е в кръга на компетентностите и 

ЦИК винаги си постановява тези решения, в които може да се 

намери тази информация. 

На другите два въпроса, които ви докладвам, с вх. № МИ-22-

52 и вх. № МИ-22-53, предлагам да не се отговаря конкретно, а съм 

резюмирала като въпрос всеки един от тях и съм подготвила проекти 

на отговори с цел като се разгледат от ЦИК и ако бъде одобрено, да 

бъдат публикувани в рубриката „Въпроси и отговори“, като в моя 

папка, подпапка „Въпроси от граждани“ може да се запознаете с 

текстовете на въпросите и моите предложения, които предлагам да 

обсъдим и да преценим дали да бъдат публикувани. 

Колеги, предлагам ви по текстовете, които съм представила в 

рубриката „Въпроси и отговори“ в секцията „Избирателни комисии“ 

и в секция „Регистрация за участие в местни избори“ да бъдат 

публикувани предложения текст на въпроси и отговорите към тях, 

които ви докладвах току-що. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по 

предложението на госпожа Стоянова да одобрим така подготвените 

отговори към въпросите и да се публикуват в рубриката „Въпроси и 
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отговори“ в съответния тематичен раздел – имате ли изказвания, 

предложения? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

Колеги, прекъсвам заседанието до 16,00 ч. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия – девет членове 

сме в залата, имаме кворум. 

Продължаваме с докладите по точка четвърта: Доклади по 

административни преписки. 

Госпожо Стойчева, заповядайте. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, в Централната избирателна 

комисия е постъпило искане от Трето РУ на Столична дирекция на 

вътрешните работи, с което се иска предоставяне на информация във 

връзка с изборите за общински съветници и кметове, произведени на 

27 октомври 2019 г.; изборите за президент и вицепрезидент на 

републиката, произведени на 21 ноември 2021 г., като се иска 

информация относно предоставяне на списък с имената и единните 

граждански номера на членовете на посочени в писмото секционни 

избирателни комисии в Район „Триадица“ и Район „Красна поляна“ 

при произвеждане на изборите за президент и вицепрезидент на 

21 ноември, оригинал на основния избирателен списък, оригинал на 

декларации, както и дали посоченото в преписката лице е упражнило 

правото си на глас на последните местни избори през 2019 г. 

Подготвила съм проект на отговор, с който всъщност 

препращаме полученото писмо по компетентност до кметовете на 
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Район „Триадица“ и на Район „Красно село“, тъй като исканата 

информация съгласно чл. 287 и чл. 457, ал. 4 и 5 на съхранение в 

съответните общински администрации. Може би само да добавим по 

отношение на т. 1 в исканото писмо относно дали лицето е 

упражнило правото си на глас през 2019 г., че в Централната 

избирателна комисия не е налична такава информация – само като 

добавка към този отговор, тъй като не съм го посочила изрично в 

проекта. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по проекта 

на отговор имате ли изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

Следващ докладчик – госпожа Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, за запознаване ви докладвам 

писмо с вх. № МИ-03-8/10.08.2023 г. от главния секретар на 

Министерския съвет по повод изпратен проект за съгласуване 

относно условията и реда за изработването, доставката и 

съхранението на изборните книжа и материали – за работно 

обсъждане, и евентуално провеждане на среща с главния секретар, 

доколкото органите на изпълнителната власт и техните 

администрации имат основно задължение по Изборния кодекс за 

материално-техническото обезпечаване на избирателните комисии и 

изобщо изборите в страната. 

Докладвам ви проект на писмо до Софийска районна 

прокуратура от списъка на гласувалите в нарушение. При проверка 

на този списък с приложени доказателства от ГД ГРАО се установи, 

че едно лице е гласувало в секция в Район „Нови Искър“ в 25. 

Изборен район в изборите за народни представители. В списъка на 

гласувалите в нарушение е посочено съкращението „МП“. Към 

заверено копие от ТЗ ГРАО на избирателния списък е приложено 
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копие от Приложение № 23 – декларация от избирателя, че не е 

гласувал и няма да гласува на друго място, както и копие от 

служебна бележка, от която се вижда, че лицето е с временно 

прекъсване на изтърпяването на наказанието, което не означава да е 

отпаднало основанието лицето да е вписано в списъка на заличените 

лица, които нямат право да гласуват в съответния избор. 

Предлагам да сезираме Районната прокуратура като изпратим 

всички тези доказателства, които са постъпили при нас, като 

приложение на списък на гласувалите в нарушение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Уважаеми колеги, във връзка със 

списъка на гласувалите в нарушение, предоставен ни от ГД ГРАО 

със съответните приложения, ви докладвам за налични преписки по 

отношение на лица, за които, видно от писмото на ГД ГРАО, са 

гласували след подаване на искане за вписване по настоящ адрес, а 

са гласували в друга секция, но за които няма данни да са гласували 

повече от един път. Това са лица с избирателни права, гласували 

лица, които са подали заявление за гласуване извън страната, 

гласували избиратели с издадено удостоверение за гласуване на 

друго място, които не са приложили удостоверението към 

избирателния списък, явно поради недоглеждане на секционните 

избирателни комисии. 

По отношение на лица с отбелязано гражданство под 18 

години и съкращение „ПО“ (правно ограничение) ви предлагам да не 

изпращаме и да не сезираме районните прокуратури по този списък. 

Обсъдили сме го и на работна група. Това са лица, които не 
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фигурират и в другия списък на гласувалите повече от един път в 

изборите за народни представители. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? Няма. 

Моля да гласуваме. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладвам ви и писмо с вх. 

№ МИ-15-136-1/09.08.2023 г. от председателя на ОИК – Каспичан. 

Поставя ни въпроси, които предлагам да обсъдим на работна група, 

доколкото са за рубриката „Въпроси и отговори“. Като чета 

въпросите – можело да продължи и след петия въпрос за възможни 

хипотези ЦИК да изрази становище. 

Докладвам ви за сведение вх. № ЦИК-03-12/10.08.2023 г. 

Получили сме препис от ПМС № 108 от 9 август за изпълнение на 

държавния бюджет.  

Предлагам да се предостави на счетоводството за 

изпълнение, доколкото имаме одобрените допълнителни разходи, 

свързани с представителните цели, средства за СБКО, изобщо 

изпълнението на бюджета за тази година. 

Докладвам ви писмо от Министерството на финансите с вх. 

№ МИ-04-6/09.08.2023 г. Съгласуват без бележки проекта на 

решение относно контрола по отпечатването на хартиените 

бюлетини – за сведение. 

С докладна записка – вх. № ЦИК-09-232/08.08.2023 г., са 

представени всички документи, свързани с отчета за касово 

изпълнение на бюджета и на отчета за касово изпълнение на 

чуждите средства за месец юли тази година. В изпълнение на закона 

за публичните финанси при спазване на изискванията на указания на 

Министерството на финансите са изготвени съответно документите, 

описани в приложение-опис към докладната записка. Самите 
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документи, попълнени, са също приложение към докладната 

записка. 

Предлагам ви да одобрим публикуването на отчетните 

документи за месец юли на страницата на Централната избирателна 

комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания? 

Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: С вх. № МИ-06-234 ОИК – 

Вълчедръм, ни изпращат копие от Решение № 146 от 4 август на 

ОИК – Вълчедръм. По технически проблеми не могат да публикуват 

решението на страницата на Общинската избирателна комисия. 

Предлагам с протоколно решение да възложим подаването на 

заявка, като бъдат заличени личните данни, и решението да се 

публикува на страницата на ЦИК, подстраница на ОИК – 

Вълчедръм. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладвам ви вх. № МИ-06-

253/09.08.2023 г. Изпратен ни е приемо-предавателен протокол 

между общинската администрация в Ихтиман и ОИК за предаването 

на архива на ОИК с мандат 2019 – 2023 г., като имаме и екземпляр 

от заповедта за определяне на комисията, както и опис на 

документите. 
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В тази връзка предлагам с протоколно решение да възложим 

всички тези писма, свързани с предаването на архива, да бъдат 

класирани в деловодството на Централната избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля, 

режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Докладвам ви за сведение вх. № МИ-

26-3-1/09.08.2023 г. писмо от Печатницата на БНБ в отговор на 

нашето писмо относно техническите възможности на наличната 

машина за разролване да предостави ролки с хартия за машинно 

гласуване в съответствие с изискванията на производителя на 

машините – за запознаване, вх. № МИ-26-3-1/09.08.2023 г. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, в точка 

четвърта има ли други доклади. 

Госпожо Стоянова, заповядайте. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, в моя папка – моля да 

погледнете, преписка с вх. № МИ-22-59. Наименувана е „жалба“, но 

по естеството си го приемам като писмо. Писмото е от господин Л., 

който подава настоящата жалба срещу съобщението на кмета на 

община Вълчедръм, област Монтана за поканата за преговори за 

съставите на ОИК. 

Господин        Л. заявява, че тъй като кметът бил поканил 

само парламентарно представените партии, по този начин едва ли не 

се лишават парламентарно непредставените партии от участие в 

определянето на членовете на съставите на секционните 

избирателни комисии, към настоящия момент на ОИК. 

Докладвам го за сведение и запознаване, първо, защото 

поканата на кмета, с която се обявява датата за консултациите, по 

естеството си не представлява самостоятелен акт, подлежащ на 

обжалване, за да може да бъде разглеждано това писмо като жалба 
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срещу акт. Освен това, в чл. 91 от Изборния кодекс е оформена 

рамката на правомощията на кметовете и тя е да обявят деня, часа и 

мястото на провеждането на консултациите за съставите на 

секционните избирателни комисии. 

Погледнах приложеното към  писмото на господин Л. 

съобщение – така е озаглавено: „кметът е публикувал съобщение, в 

което уведомява, че на 11 август от 10,00 ч. ще се проведат в 

сградата на община Вълчедръм консултации за съставите на ОИК“. 

Пише, че кани парламентарно представените партии. 

Искам да отбележа това, че той не е посочил изрично, че на 

тези консултации имат право да присъстват непарламентарно 

представени партии не лишава тези партии от възможност да 

участват, тъй като те знаят датата и мястото на провеждане на 

консултациите и правото им на участие е гарантирано от Изборния 

кодекс. Тоест наличието или липсата на изрично упоменаване в 

съобщението за обвяването на датата и мястото на консултациите не 

е пречка за участието на такива партии в тези консултации. 

В този смисъл, считам, че по никакъв начин не са застрашени 

правата на господин          Л. Всяка непарламентарно представена 

партия, след като е станала известната датата, часът и мястото на 

провеждане на тези консултации, има пълното право да присъства и 

няма как да бъде възпрепятствано, да бъде отказано присъствието. 

Искам да уточня за протокола, че все пак има една 

разпоредба на чл. 92, ал. 9 от Изборния кодекс (реплика) чл. 75, 

където е казано, че непредставените парламентарно партии имат 

право да участват в тези консултации и те биха имали право да 

предлагат и да ползват квоти в изборните комисии, в случаите в 

които това не са направили по съответния ред при провеждането на 

консултации. 

Участието на непарламентарно представените партии е 

гарантирано от закона и независимо как е формулирано 

съобщението за обявяване на мястото, датата и часа на провеждане 

на консултациите от когото и да било общински кмет, който има 
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това задължение, не ограничава участието им в тези консултации и 

не биха могли да бъдат възпрепятствани на това основание. Затова 

докладвам това писмо за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания във връзка с направения доклад, или друго предложение 

по отношение на преписката, която докладва госпожа Стоянова? 

За протокола обръщам внимание, че получената преписка не 

съдържа и подпис от лицето и в крайна сметка възможността на 

партиите и коалициите, които не са парламентарно представени, е 

гарантирано в ч. 75, ал. 2 от Изборния кодекс и ако желаят, могат да 

се явят на консултациите. 

Заповядайте, госпожо Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Исках да помоля за промяна в дневния 

ред и да предложа нова точка: Приемане на изборни книжа. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Точка втора е 

Проект на решение относно утвърждаване образци на изборни 

книжа за произвеждане на изборите на 29 октомври 2023 г. 

 

Вашето предложение е съгласно втора точка от дневния ред: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО УТВЪРЖДАВАНЕ 

ОБРАЗЦИ НА ИЗБОРНИ КНИЖА ЗА ПРОИЗВЕЖДАНЕ НА 

ИЗБОРИТЕ НА 29 ОКТОМВРИ 2023 Г. 

Заповядайте в тази точка. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, предлагам на вниманието ви 

изработените, прегледани и съгласувани изборни книжа с номера от 

Приложение № 57-МИ до Приложение № 81-МИ включително. Те 

са приложение към проекта на решение. Проектният номер е 1974. 

Моля да се запознаете с тях и ако нямате бележки върху 

книжата, да ги подложим на гласуване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания следващият пакет изборни книжа са от Приложение № 

57 до Приложение № 81 включително. 

Проектът на решение е с номер 1974. 
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Има ли изказвания, предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението е № 1974-МИ/10.08.2023 г. 

Предлагам да гласуваме и изпращането на решението за 

обнародване в „Държавен вестник“.  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

 

Преминаваме към пета точка от дневния ред: 

ДОКЛАД ОТНОСНО ИСКАНЕ ЗА ИЗПЛАЩАНЕ НА 

ВЪЗНАГРАЖДЕНИЯ НА ОИК. 

Госпожо Ганчева, заповядайте. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви искане за 

изплащане на възнаграждение от ОИК – Вълчедръм, като искането е 

за изплащане възнаграждение за заседание, проведено на 4 август, 

на което са присъствали председател, зам.-председател и 7 членове. 

Иска се възнаграждение в размер на 493,43 лв. ведно с 

осигурителните вноски. 

Има становище, обективирано в контролен лист на 

предварителен финансов контрол с мнение за законосъобразност на 

изплащането на това възнаграждение, предвид което предлагам с 

протоколно решение да одобрим така докладваното от мен 

възнаграждение на ОИК – Вълчедръм. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, изказвания 

има ли? 

Моля да гласуваме. 
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Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Следващ докладчик – госпожа Георгиева. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, докладвам ви вх. № МИ-

27-85/04.08.2023 г. искане за изплащане на възнаграждение на 

членовете на ОИК – Търговище, за дадено едно дежурство и 

проведено едно заседание през месец юли. Заседанието е във връзка 

с освобождаване на общински съветник и обявяване на следващия 

кандидат от листата на съответната политическа партия, а 

дежурството е дадено във връзка с подготовка на заседанието. 

Приложени са всички изискуеми съгласно наше решение 

документи. Сумата е в размер на 618, 45 лв. Налични са контролен 

лист и счетоводна справка. 

Предлагам ви с протоколно решение да утвърдим сумата за 

ОИК – Търговище. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Следващ докладчик – господин Димитров. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Искането, което ще ви докладвам 

също е от ОИК – Търговище, само че то е за заседание, проведено на 

8 август, предхождащо дежурство от предишния ден. На заседанието 

е освободен общински съветник и избран следващият в листата. 

Сумата, за която е направено искането, е 892,43 лв. с 

осигурителните вноски. Налична е счетоводна справка, както и 
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контролен лист,  поради което предлагам да гласуваме изплащането 

на тази сума – вх. № МИ-27-89. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Изказвания? Няма. 

Моля да гласуваме. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Колеги, в тази точка заповядайте, господин Баханов, с 

преписките на колегата Ципов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, на колегата Ципов е 

разпределен вх. № МИ-27-77/11.07.2023 г. – искане от ОИК – 

Медковец, относно изплащане на възнаграждение за проведено 

заседание, дадено дежурство и пътни разходи на членове на ОИК – 

Медковец.  

Изготвена е счетоводна справка и контролен лист за 

проведено заседание на 2 юни 2023 г. в състав председател, 

секретар, 7 членове и дадено дежурство на 12 юни 2023 г. от 

секретар и член. Наличен е контролен лист, изготвен от 

счетоводството на ЦИК, в който е изразено положително становище 

за законосъобразност относно поемане на задължението в размер на 

посочена сума. (Реплики.) 

Колеги, оттеглям засега доклада с оглед да се направи 

допълнителна справка за даденото дежурство и проведеното 

заседание. Колегата Ципов, предполагам, че го докладва. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

други доклади? Няма. 

Поради изчерпване на дневния ред закривам заседанието на 

Централната избирателна комисия и насрочвам следващото за 

понеделник, 14 август 2023 г., от 10,30 ч. 
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Трябва да имаме готовност, ако се наложи и утре за 

провеждане на заседание. Благодаря. 

 

(Закрито в 17,30 ч.) 

 

 

 

 

   ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

      Камелия Нейкова 

   СЕКРЕТАР: 

      Севинч Солакова 

 

 

 

 

 

 

 

 

Стенограф: 

  Стефка Аличкова 

 


